
اميدنداشتم،اينهمهزحمتنميکشيدم
هرچند مصدوميت س��نگيني را پشت 
سر گذاش��ت اما يکي از اميدهاي کسب 
مدال به شمار مي رود. بهداد سليمي در 
خصوص ش��رايطش مي گويد: »در حال 
حاضر تمرينات تخصصي را روي حرکت 
قيچي انجام مي دهم تا اين عقب ماندگي 
که در حرکت قيچي دارم را جبران کنم و با وضعيت خوبي راهي 
مسابقات شوم. رکوردهاي خوبي در تمرينات زده ام و صددرصد به 
موفقيت در المپيک اميدوار هستم و اگر اميدوار نبودم که اين همه 
زحمت نمي کشيدم. پروسه درماني و عملي که من انجام داده ام 
حداقل 9 ماه اس��ت و من بعد از چهار و نيم ماه تمريناتم را شروع 
کردم، براي اينکه اميد داشتم که خودم را به المپيک برسانم و الان 

هم دنبال همان اميد هستم که ان شاءالله به هدفم برسم.«

قراردادهاينجوميوآزمون
فدراسيونفوتبال

برخورد با متخلفان قراردادهاي نجومي فوتبال ايران رؤيايي اس��ت که 
انتظار مي رود مديريت جديد فدراسيون پرحاشيه فوتبال آن را به واقعيت 
برساند. در حالي که مهدي تاج در زمان حضورش در سازمان ليگ فوتبال 
براي اولين بار پروژه انتشار قرارداد بازيکنان ليگ برتري را کليد زد. به رغم 
اينکه انتقادهاي زيادي هم در اين باره مطرح ش��د اما خوشبختانه تاج، 
حاضر به عقب نشيني در اين باره نشد. حالا که او رئيس و در واقع همه کاره 
فدراسيون شده اميد مي رود روحيه شفاف سازي همچنان در مهدي تاج 
باقي بماند و رويه سابق را ادامه دهد. بحران فاش شدن فيش هاي حقوقي 
هفته هاست که افکار عمومي را تحت تأثير قرار داده است. اينکه مديري 
چندين برابر حقش حقوق بگيرد، به روي مبارکش هم نياورد و حقوق 
نجومي را حق مسلم خود بداند به هيچ وجه قابل دفاع نيست. با وجود آنکه 
پرداخت چنين حقوق هاي نامتعارفي در برخي سازمان ها قابل کتمان 
نيست، دولتمردان براي مبارزه با اين مسئله به موقع دست به کار شدند 
و علاوه بر بازگرداندن بخشي از پول هاي پرداخت شده به بيت المال، با 
متخلفان نيز برخوردي جدي کرده و کار حتي به برکناري رؤساي ارشد 
نيز کشيده شد. جلوگيري از پرداخت هاي غيرمتعارف به مديران طي يک 
روز به نتيجه نخواهد رسيد و دولت بايد با نگاهي موشکافانه تر موضوع را 
بررسي کند. فوتبالي ها هم اگر مي خواهند شرايط دشوار پيش آمده براي 
دولت را تجربه نکنند و با سيلي از انتقادها مواجه نشوند مي بايست پيش 
از آنکه بحران قراردادهاي ميلياردي بالا بگيرد و مردم به ش��دت عليه 

فوتباليست ها موضع بگيرند فکري به حال اين موضوع کنند. 
شايد برخي ها مدعي ش��وند که فوتبال قابل مقايسه با مديران دولتي و 
حقوق هاي نجومي ش��ان نيس��ت اما بايد بگويم که فوتبال ايران به رغم 
بي قانوني و حواش��ي اش تا دلتان بخواهد گردش مال��ي دارد، آن هم با 
رقم هاي ميلياردي. با يک حساب سرانگشتي مي توان به اين واقعيت پي 
برد که رشته پرحاشيه و البته هميشه ناکامي چون فوتبال تا چه اندازه 
جيب دلالان، اختاپوس ها، مديران غيرفوتبالي و حتي بازيکنان بي کيفيت 
را پر کرده اس��ت. با اينکه در مستطيل هاي س��بز کشورمان چيزي جز 
حاشيه و فوتبال بي کيفيت به چشم نمي خورد اما تمامي اين واقعيت هاي 
تلخ هم سبب نش��ده که رقم قراردادها بالا نرود، آن هم به شکلي کاملًا 
خودجوش. جاي بسي اميدواري است که رئيس فدراسيون مثل برخي 
مديران دستمزدهاي بالاي فوتباليست ها را تکذيب نکرده است. ديروز 
مهدي تاج اعلام کرد که طبق روال هر سال قرارداد بازيکنان امسال نيز 
براساس آيين نامه منتشر مي شود و حتي براي رو کردن فيش حقوقي 
خودش نيز اعلام آمادگي کرد. تا اين اندازه صراحت و شفافيت از رئيس 
فدراسيون فوتبال را بايد به فال نيک گرفت. پيش از آنکه تاج رئيس شود 
کفاشيان عادت داشت از کنار اين موضوع با شوخي و خنده عبور کند و 
برايش هم فرقي نمي کرد پول بيت المال حساب هاي بانکي چه کساني را 
پر کند. ولي حالا به نظر مي رسد دست راست قبلي کفاشيان قصد دارد 
در جهت اهمال کاري هاي گذشته گام بردارد و تا حدودي مردم و جامعه 
را با فوتبال آشتي دهد. با اين وجود اين ابهام هنوز وجود دارد که انتشار 
رقم قرارداد بازيکنان چه دردي از دردهاي فوتب��ال دوا مي کند. اينکه 
همه بدانند رقم قرارداد فلان بازيکن با فلان تيم دولتي امس��ال چقدر 
افزايش داشته عملٌا تغييري در اصل ماجرا نمي دهد. بر کسي پوشيده 
نيست که يک بازيکن درجه دوم يا سوم فوتبال ايران به رقم کمتر از يک 
ميليارد رضايت نمي دهد و سايرين هم که يا از کشورهاي عربي برگشت 
خورده اند يا در بين هواداران محبوبيتي دارند نيز تا مي توانند رقم هاي 
نجومي به باشگاه ها پيشنهاد مي دهند. مديران نيز که براي تهيه بودجه 
زحمتي نکشيده اند چشم بسته تن به اين ارقام مي دهند تا خداي نکرده 
از رقيب عقب نيفتند. با اين تفاسير تنها انتش��ار ارقام چاره کار نخواهد 
بود. جامعه اي که طعم بي پولي، اقتصاد بيمار و کسادي بازار را چشيده 
منتظر اس��ت مديران متخلف فوتبالي و بازيکناني که از اين آشفته بازار 
سوءاستفاده کرده اند جريمه و مجازات شوند. جوانان تحصيلکرده بيکار 
با ديدن فوتباليست هاي جواني را که يک ش��به به ماشين هاي لوکس 
رس��يده اند مي بينند و نااميدي و بي انگيزگي به آنها رخنه مي کند. تاج 
براي آنکه حسن نيتش را به جامعه و حتي اهالي فوتبال ثابت کند بايد 

شفاف سازي واقعي و نتيجه دار را در دستورکار قرار دهد.

نگاهي به عملكرد 2 تورنمنت فوتبالي مهم دنيا
آماروارقاميورووکوپاآمهريكا

جام ملت هاي اروپا و امريكاي جنوبي، مهم ترين تورنمنت فوتبالي جهان، 
 بعد از جام جهاني، به شمار مي رود. رقابت هايي كه طرفداران زيادي را 
در سرتاسر دنيا به خود مشغول مي كند و هيجان زيادي به دنبال دارد. 
امسال اما برگزاري همزمان يورو و کوپا آمه ريکا، بر جذابيت ها و هيجانات 
اين رقابت ها افزود. خصوصاً که بار ديگر نتاي��ج دور از انتظاري را به دنبال 
داش��ت که از جمله آن حذف برزيل و آرژانتين،  دو مدعي بزرگ از کوپا و 
حذف مدعياني چون انگليس، آلمان، ايتاليا و... از يورو را به دنبال داشت. 
علاوه بر شگفتي هايي که اين دو تورنمنت هيجان انگيز به دنبال داشت، يورو 
و کوپا، رکوردها و آماري جالب و نزديک را نيز به ثبت رساندند که قابل توجه 
است. در يورو، پرتغال با پيروزي برابر فرانسه جشن قهرماني گرفت و بر بام 
اروپا ايستاد. در مقابل و در کوپا آمه ريکا نيز شيلي با غلبه بر آرژانتين قهرمان 
امريکاي جنوبي شد اما جدا از قهرماني ها  تيم هاي اروپايي و امريکايي، از 51 
بازي يورو و 32 بازي کوپا آمه ريکا لحظات هيجان انگيز و رکوردهايي به ثبت 

رسيده که در نوع خود جالب توجه است. 
   گل ها

در کوپا آمه ريکا نسبت به يورو 2016 موقعيت هاي گل بيشتري ثبت شد. 
108 گل در يورو و 91 گل در کوپا آمه ريکا به ثمر رسيد. تيم ملي فرانسه 
با 13 گل، بيشترين گل زده را داشت اما در کوپا آمه ريکا، آرژانتين 18 بار 
دروازه حريفان را باز کرد.  اوکراين در يورو و جامائيکا در کوپا، بدون گل زده 
اين رقابت ها را ترک کردند. پرگل ترين بازي در امريکا، بازي شيلي و مکزيک 
بود که به حساب 7 بر صفر به سود شيلي تمام شد. در اروپا نيز فرانسه ميزبان 

پرگل ترين ديدار را با پيروزي 5 بر 2 برابر ايسلند رقم زد. 
   شوت ها

در يورو شوت هاي بيشتري به سمت دروازه زده شد و ميانگين 76/26 شوت 
در هر بازي به ثبت رسيد که اين آمار، 3 درصد بيشتر از شوت هاي زده شده 
کوپا آمه ريکا بود. تيم ملي فوتبال فرانسه در اين زمينه نيز بهترين آمار را به 
ثبت رساند و 124 شوت را به سمت دروازه حريفان زد. در مقابل نيز شيلي 
85 شوت به سمت دروازه حريفانش زد. کلينت دمپسي از تيم ملي امريکا 
با 20 و کريستيانو رونالدو از پرتغال با 45 شوت، بيشترين تلاش را براي باز 

کردن دروازه حريفان داشتند. 
   پاس ها

در پاس دادن نيز اروپايي ها موفق تر از امريکايي ها بودند. 46 هزار و 212 
پاس در فرانسه )ميانگين 1/906 پاس در هر بازي( و در امريکا 26 هزار و 
289 پاس داده شد. تيم ملي آلمان با 4 هزار و 73 و آرژانتين با 3 هزار و 412، 
بيشترين پاس کاري را در اين دو تورنمنت داشتند. نيمي از تيم هاي اروپايي 

نيز 50 درصد مالکيت توپ را در اختيار داشتند. 
   خطاها

در کوپا آمه ريکا نسبت به يورو خطاهاي بيشتري انجام شد. پرتغال با 93 
خطا و شيلي با 95 خطا در اين امر بالاتر از همه قرار داشتند. در يورو 201 
کارت زرد به بازيکنان داده شده که ميانگين 35/8 کارت در هر بازي به ثبت 
رسيده است. اين در حالي بود که در کوپا آمه ريکا 130 بار داوران از کارت 
زرد استفاده کردند که براي اين تورنمنت نيز ميانگين 13/8 در هر بازي 
ثبت شده است. تيم ملي ايتاليا با 18 کارت و شيلي با 15 کارت بيشترين 
جريمه شدگان بودند.  با وجود اين در امريکا، 15 کارت قرمز به بازيکنان 
داده شد اما در فرانسه تنها سه بازيکن اخراج شدند. کارت هاي قرمزي که 
بازيکنان تيم ملي فوتبال امريکا در کوپا آمه ريکا دريافت کردند به تنهايي به 

اندازه کل کارت هاي قرمز يورو بود. 
   بهترين  گلزنان

برترين گلزنان هر دو تورنمنت به يک اندازه گلزني کردند. آنتوان گريزمان و 
وارگاس هر يک شش گل به ثمر رساندند. ادن هازارد و آرون رمزي بيشترين 
پاس گل )چهار( را دادند. ليونل مسي در کوپا آمه ريکا نيز با چهار پاس گل 

بالاتر از همه قرار گرفت. 
   رونالدو و مسي

اين دو ستاره، دو تورنمنت متفاوت را تجربه کردند. مسي پنج گل به ثمر 
رساند اما فينال را در ضربات پنالتي  برابر شيلي از دست داد. از طرفي رونالدو 
سه گل به ثمر رساند و در اوايل ديدار فينال آسيب ديد و تعويض شد اما در 

نهايت جام قهرماني را بالاي سر برد.

مهدي تاج هرچند 
سعيد احمديان

   گزارش
دي�روز ب�ار ديگر 
تأكيد ك�رد كه از 
دادس�تان مي خواهد با متهمان پرونده فساد در 
فوتبال برخورد كند، اما اخباري نگران كننده از 
بهارستان به گوش مي رسد و گفته مي شود با تغيير 
تركيب مجلس، نمايندگان جديد با نگاهي سياسي 
به اين پرونده، رغبتي براي دنبال كردن آن ندارند 
و اين پرونده بايگاني خواهد ش�د، آن هم پس از 
هياهوها و جنجال هاي زيادي كه به راه انداخت. 
وقتي مجلسي ها پاي کار آمدند، کورسوي اميدي 
به وجود آمد، پرونده اي براي فسادي که در فوتبال 
تشکيل شد و کميسيون اصل 90 قرار شد اين پرونده 
را تا پاک کردن فضاي فوتبال به سرانجام برساند. از 
فوتباليست، مربي و مدير به بهارستان رفتند و در اين 
رابطه بازخواست شدند يا اطلاعاتي که از مافياي فساد 
داش��تند ارائه دادند، به اميد اينکه که فوتبال از اين 
وضعيت در بيايد و فساد از آن رخت ببندد. البته همان 

موقع هم خيلي ها نمونه اين پرونده ها را که در مجلس 
به نتيجه اي نرس��يده، مثال زدند و آب سردي روي 
تن افرادي که اميدوار شده بودند، ريختند و گفتند 
چشم مان آب نمي خورد اين پرونده به جايي برسد و 
مانند ديگر پرونده ها در گوشه بايگاني مجلس خاک 
خواهد خورد. آن سو اما اظهارات نمايندگان پيگير 
پرونده فساد در فوتبال حداقل در حرف اميدوارکننده 
بود، اينکه با وجود فش��اري که بيرون مجلس براي 
مختومه کردن پرونده روي آنهاس��ت، قصد کوتاه 
آمدن ندارند و مي خواهند تا آخرش بروند. سرانجام 
هم زمستان گذشته بود که يک گزارش کلي از پرونده 
فساد در فوتبال منتشر شد، گزارشي تکان دهنده از 
شرايط فوتبال ايران که در فس��اد غوطه ور است، از 

فساد اقتصادي گرفته تا فساد اخلاقي. 
حالا اما چند ماه بعد از انتش��ار گ��زارش و آغاز به 
کار مجلس جديد، خبره��اي اميدوارکننده اي از 
بهارستان به گوش نمي رسد. تغيير بيش از 70 درصد 
نمايندگان باعث شده تا مجلس جديد براي پيگيري 

اين پرونده مصر نباش��د و آن را مختومه کند. اين 
موضوع هم شنيده مي شود که يک تصميم سياسي 
است و با توجه به اينکه نمايندگان منتسب به جبهه 
پايداري در مجلس گذشته مسئوليت اين پرونده 
را برعهده داشته اند، نمايندگان جديد که منتسب 
به جريان اعتدال و اصلاحات هس��تند، با توجه به 
اختلاف نظر سياسي با رسايي و همکارانش، چندان 
تمايلي به پيگيري پرونده فساد در فوتبال ندارند و قرار 
است اين پرونده بايگاني شود. اين برداشتي است که از 
صحبت هاي مبهم و متناقض اين روزهاي مجلسي ها 
درباره سرنوشت پرونده فساد در فوتبال هم مي توان 
به آن رسيد. در حالي از ارجاع پرونده فساد در فوتبال 
از کميسيون اصل 90 به کميسيون فرهنگي خبر 
داده مي شود که رئيس کميسيون فرهنگي مجلس 
اين خبر را تکذيب کرده است. همچنين با شروع به 
کار مجلس دهم کميس��يون اصل 90 مجلس هم 
دچار تغيير و تحولات شد و علي پور مختار جايش 
را به داود محمدي داد و اعضاي اين کميسيون به 

کلي تغيير کردند. محمدي هم در مصاحبه اي عنوان 
کرده که پرونده فساد در فوتبال مختومه شده است: 
»تا جايي که من در جريان هستم مراحل مربوط به 
پرونده فساد در فوتبال به اتمام رسيده و پرونده از 

ديدگاه ما مختومه است!« 
با اين شرايط به نظر مي رسد که چشم انداز روشني 
پيش روي به س��رانجام رس��يدن پرونده فساد در 
فوتبال وجود ندارد، پس از آغاز به کار مجلس جديد 
و تغيير نگاه ها نسبت به پرونده فوتبال بود که مسئول 
رس��يدگي به اين پرونده، در گفت وگويي از فش��ار 
براي مختومه شدن اين پرونده و عدم پيگيري آن 
در قوه قضائيه خبر داد. عبدالرحمان شاه حسيني 
در اظهارات صريح عنوان کرد که گروهي به دنبال 
 »ماستمالي کردن« پرونده هستند. او يک شنبه به 
باشگاه خبرنگاران جوان گفت: »با توجه به تغيير و 
تحولات ايجاد شده در کميسيون اصل 90 ناگفته هاي 
فراواني منطبق با اصول قانوني دارم که به منظور تنوير 
افکار عمومي و اطلاع مقام��ات عالي رتبه به زودي 
اعلام مي کنم. همچنين مسائل پشت پرده مرتبط 
با اين پرونده فساد در فوتبال به خصوص تحرکات 
بعضي از اشخاص پس از قرائت گزارش کميسيون 
اصل 90 در صحن علني مجلس مبني بر مسکوت 
گذاشتن اقدامات قانوني وجود دارد که به زودي به 
اطلاع ملت شريف ايران و مقامات عالي رتبه با رعايت 

قواعد حقوقي و قانوني مي رسانم.«
تلاش براي بايکوت پرونده فس��اد فوتب��ال با انتقاد 
نمايندگان سابق مجلس روبه رو شده. است. هادي 
حسيني، نماينده قائمشهر و سوادکوه در مجلس نهم 
نيز در اين باره گفت: »اين پرونده بايد دنبال شود و به 
تمامي موارد آن رسيدگي شود، استخوان لاي زخم 
نبايد باقي بماند و مردم بايد بدانند س��رانجام فساد 
در فوتبال به کجا مي انجامد، اما ممکن است در اين 
شرايط نظراتي داده شود که صحيح نباشد.«  با اين 
شرايط به نظر مي رسد مجلس نبايد تحت فشارها، 
پرونده مهمي مانند فس��اد در فوتبال را که مطالبه 
افکار عمومي اس��ت مختومه کند، آن هم به دليل 
نگاه سياسي که نس��بت به اين پرونده وجود دارد. 
مجلسي ها بايد فارغ از هر نوع خط سياسي، پرونده اي 
را که چند سال براي آن وقت و زمان گذاشته شده تا 
به نتيجه رسيدن و برخورد با متهمان پيگيري کنند تا 
فوتبال که روزهاي سياهي را از نظر اقتصادي و اخلاقي 

مي گذراند، بيش از اين در فساد غوطه ور نشود.
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حمايتباشد
درريوبهترازلندننتيجهميگيريم

کاروان المپيک��ي اي��ران ب��راي حضور در 
رقابت ه��اي المپيک ريو، از لح��اظ نفرات، 
بسيار خوب و مطلوب اس��ت و ورزشکاران 
خوبي موفق ش��ده اند با کسب سهميه نام 
خود را در اين ليست قرار دهند و با توجه به 
اين مسئله مي توانيم نتيجه اي به مراتب بهتر 
از آنچه در لندن بدان رسيديم را کسب کنيم. 
ظرفيت کاروان ايران بالاس��ت و مي تواند 
مدال هاي پرتعداد و خوشرنگي به دست آورد 
و نتيجه اي بهتر از المپيک قبلي بگيرد اما 
هنوز در برخي زمينه ها با کم و کاستي هايي مواجه هستيم که در اين يک ماه 
باقي مانده بايد برطرف شود تا کاروان ايران در کمال آمادگي راهي رقابت هاي 
ريو شده و بتواند بهترين نتيجه را کسب کند. بدون شک در رشته هايي چون 
کشتي،  وزنه برداري و تکواندو، ورزشکاران ايران شانس زيادي براي کسب 
مدال و عنوان دارند و در رش��ته هاي ديگر نيز البته شانس هايي به تناوب 
وجود دارد، اما به شرط آنکه در زمان باقيمانده، شرايط براي در اوج ماندن 
ورزشکاران مهيا باش��د. هرچند که هنوز از لحاظ سرپرستي با مشکلاتي 
مواجه هستيم و برخي فدراسيون ها با تنش هايي رو به رو هستند که مي تواند 
نتيجه نامطلوبي داشته باشد، اما مي توان در يک ماه مانده تا المپيک، با يک 
مديريت قوي و تفکر مثبت مشکلات را از سد راه برداشت و بازيکنان را در 
شرايطي روحي رواني مناسبي نگه داشت تا بتوانند بهترين عملکرد را  از 
خود به نمايش بگذارند. اين خيلي مهم است که تيم هاي ورزشي همبستگي 
و همدلي داشته باشند. حتي در رش��ته هايي مثل وزنه برداري که به نظر 
يک رشته انفرادي مي رسد نيز همبستگي تيمي مي تواند انگيزه و روحيه 
ورزشکاران را براي کسب بهترين نتيجه افزايش دهد اما مهم تر از آن اين است 
که نبايد ورزشکاران را در اين اندک زمان باقيمانده تمرين زده کرد و در واقع 
بايد آنها را در اوج، ثابت نگه داشت و در مقابل روي مسائل روحي رواني آنها 
کار کرد. در آن صورت مطمئناً کارواني که راهي ريو مي شود، نتيجه اي بهتر 
از کارواني که راهي لندن شده بود کسب خواهد کرد اما به شرط آنکه برنامه 
خوبي براي اين يک ماه باقيمانده ريخته شود. هرچند قول هايي که اخيراً در 
خصوص استخدام قهرمانان داده شد مي تواند تأثير مثبتي داشته باشد اما 
حمايت ها بايد تا لحظه آخر ادامه داشته باشد که در آن صورت، نتيجه خوبي 

را شاهد خواهيم بود. چراکه کاروان ايران ظرفيت بالايي دارد.
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

تمريندرروستابهجايکمپمجهز!
22 روز ديگر به المپيک ريو فرصت باقي مانده 
و ملي پوشان آخرين اردوهاي خود را پشت 
سر مي گذرانند. در اين بين يک اتفاق قابل 
تأمل براي دونده المپيکي ماراتن به وجود 
آمد که باعث شد تا قيد اردوي خارجي خود 
را بزند و راهي ايران شود. محمدجعفر مرادي، 
دونده المپيکي ماراتن که براي برپايي اردوي يک ماهه 13 تير راهي کنيا 
شده بود، پس از گذشت تنها يک هفته تمرين به ايران بازگشت. ظاهراً 
شرايط تمريني مرادي در کنيا مساعد نبوده و کمپي که براي وي در 
نظر گرفته شده بود، وضعيت خوبي نداشت و بيشتر شبيه روستا بوده 
و همين موضوع باعث شد او خيلي زود به ايران بازگردد. در حالي اين 
شرايط براي مرادي پيش آمده است که او نخستين دونده ماراتن ايران 

است که توانسته سهميه المپيک را بگيرد. 

شيوا نوروزي

ورزش،»گداخانه«نيست
»بودجه وزارت ورزش کافي نيست.« اين 
بخش��ي از صحبت هاي معاون حقوقي، 
پارلماني و امور استان هاي وزارت ورزش 
اس��ت ک��ه در جلس��ه اداره کل ورزش 
لرستان بيان کرد.اميررضا خادم در اين 
جلسه بارها و بارها اش��اره به اين داشت 
پولي را که دولت ب��ه ورزش تزريق مي کند ب��ه هيچ وجه کفاف 
هيئت ها را نمي دهد. وي با اش��اره به اينکه هيئت ها بايد حامي 
مالي پيدا کنند گفت: »اگر هيئت ها نتوانند حامي مالي پيدا کنند 
با مشکل هاي زيادي مواجه خواهند شد. وزارت ورزش سال 93 
به هر کدام از 13 هزار هيئت ورزشي در کشور 250 هزار تومان 
پرداخت کرد که اين رقم پول قند و چاي هيئت ها هم نمي شود 

البته نبايد هم القا کنيم که عرصه ورزش، گداخانه است.«

معاونوزيردرمحاصرهکشتيگيران
در روزهايي که دکتر گودرزي ترجيح مي دهد به ساير امور رسيدگي کند، 
معاون وزير جور وزير ورزش را مي کشد و به اردوهاي تيم هاي المپيکي 
س��ر مي زند. المپين ها آنقدر از وضعيت خود پيش از اعزام به ريو گلايه 
کردند تا نصرالله سجادي مجبور شد شخصاً به تمرينات تيم هاي اعزامي 
سر بزند. کشتي، ورزش اول ايران، از جمله اين رشته ها بود. کشتي گيران 
و مربيان آنها مدت هاس��ت که منتظر توجه ويژه وزارت ورزش و برطرف 
کردن کمبودهاي موجود هستند. حضور سجادي در خانه کشتي فرصت 
خوبي بود تا رسول خادم و محمد بنا از نزديک يک بار ديگر درددل هاي 

شاگردانشان را به گوش دست راست وزير برسانند.

جودوي ايران به عنوان يکي از رش��ته هاي کاروان ورزشي کشور 
در المپيک اف��ت و خيزهاي زي��ادي را تجربه کرد تا س��رانجام با 
سه نماينده در ريو حاضر باشد. سه نماينده اي که هرچند سخت 
س��هميه گرفتند اما هنوز هم نمي توان به موفقيت آنها با توجه به 
شرايط جودو خوش بين بود. نصرالله سجادي، معاون وزير ورزش 
ديروز در بازديد از اردوي تيم ملي جودو خطاب به آنها گفت: »يقيناً 

هر کدام از سه جودوکار ايراني که در المپيک مدال بگيرد به عنوان 
اولين در تاريخ جودوي ايران ماندگار خواهد شد. البته کسب مدال 
در ميداني چون المپيک بسيار سخت و دشوار است ولي براي جوان 
ايراني هيچ غيرممکني وجود ندارد و جودوکاران ما نيز توان انجام 
اين مهم را دارند. حرکت در اين مسير دشواري هاي خاص خود را 

دارد ولي زيبا و به ياد ماندني است.«

جودوکارانبامدالالمپيكماندگارميشوند

ظريف:خداحافظينكردهام
خط خوردن ن��ام ظريف از فهرس��ت تيم ملي ب��راي حضور در 
رقابت هاي المپيک با حاشيه هاي زيادي همراه شده است. حتي 
خبر رسيد که او بعد از کنار گذاشته ش��دن از تيم ملي بار ديگر 
با بازي هاي ملي خداحافظي کرد. خب��ري که خود ظريف آن را 
تکذيب کرد: »من براي دوستانم آرزوي موفقيت در المپيک کردم 
و نمي دانم چرا از حرف هايم چنين برداشتي شد، من اصلًا حرفي 

از خداحافظي نزدم.«

هدفمطلايالمپيكاست
رضا يزداني، کاپيتان تيم ملي کشتي آزاد و دارنده دو مدال طلاي 
جهان عزم خود را براي تصاحب خوشرنگ ترين مدال المپيک جزم 
کرده اس��ت. يزداني مي گويد: »هدفي جز کسب طلاي المپيک 
ندارم، البته پيش بيني در کشتي کار منطقي و عاقلانه اي نيست اما 
قول مي دهم با تمام وجود کشتي بگيرم و ناکامي المپيک قبلي را 
جبران کنم. مي خواهم علاوه بر اينکه باعث شادي مردم مي شوم 

مزد زحمات خودم و کادر فني را هم در ريو بگيرم.«

اميدوارمدوچرخهسواريشگفتيسازشود
خسرو قمري، رئيس فدراسيون دوچرخه سواري گفت: ». اميدوارم 
همچون بازي هاي آس��يايي که بهترين نتيجه دوچرخه سواري 
ايران پس از پي��روزي انقلاب رقم خورد، رکاب زنان کش��ورمان 
در المپي��ک هم بتوانند ب��ا انگي��زه و آمادگي بالاي��ي که دارند 
شگفتي ساز شوند. با توجه به مس��ير ماده استقامت المپيک و با 
عنايت به توانايي هاي ملي پوش��ان ايران آنها مي توانند پيشرفت 

دوچرخه سواري کشورمان را به خوبي نشان دهند.

مصطفي هاشمي طبا

 رئيس اسبق 
کميته ملي المپيک

دربيتهراندرهفتهششم
قرعه کشي شانزدهمين دوره ليگ برتر فوتبال انجام شد و طي آن تيم هاي حاضر 
در اين دوره حريفان خود را تا پايان فصل شناختند. براساس قرعه کشي انجام 
شده استقلال و پرسپوليس در هفته ششم به مصاف هم مي روند. برنامه هفته اول 

ليگ برتر )دوشنبه و سه شنبه، چهارم و پنجم مردادماه( به اين شرح است: 
صباي قم...................................................................  صنعت نفت آبادان
سياه جامگان مشهد .................................................  ذوب آهن اصفهان
فولاد خوزستان ......................................................  ماشين سازي تبريز
تراکتورسازي تبريز ................................................  استقلال خوزستان
.................................................................................. نفت تهران استقلال
سايپا......................................................................................  پرسپوليس
گسترش فولاد تبريز ...................................................................... پيکان
سپاهان اصفهان.............................................................. پديده خراسان
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نيازبهاستعدادهايجديددرواليبال

محمدرضا داورزني، رئيس فدراسيون واليبال کشف استعدادهاي جديد 
را لازمه تداوم پيشرفت اين رشته عنوان کرد: »در عرصه واليبال نيازمند 
استعداديابي هاي جديد هستيم و اگر هدف را قهرماني قرار مي دهيم 
بايد براي دستيابي به اين مقطع با همه توان بکوشيم. کشف و شکوفايي 
استعدادهاي واليبال از نقاط مختلف کشور يکي از مهم ترين برنامه هاي 
فدراسيون واليبال بوده که رؤساي هيئت هاي استاني و شهرستاني بايد 

به عنوان برنامه اصلي خود آن را در نظر داشته باشند.«

نگاه سياسي نمايندگان به پرونده جنجالي فوتبال در مجلس دهم

مي خواهند بي خيال فساد در فوتبال شوند

قطعاًدر3رشتهمدالميگيريم
در فاصله کمتر از يک ماه تا آغاز رقابت هاي المپيک 2016 ريو بحث تعداد مدال 

و رنگ آنها اصلي ترين دغدغه مسئولان ورزش کشور است، به خصوص اينکه 
کاروان ورزش��ي ايران در المپيک لندن نتيجه اي تاريخي کسب کرد و حالا 
همه توقع دارند که آن نتايج تکرار و حتي بهتر شود. کيومرث هاشمي، رئيس 
کميته ملي المپيک در اين باره مي گويد: »قطعاً در سه رشته تکواندو، کشتي 

و وزنه برداري مدال مي گيريم. البته تعيين رنگ آنها را به نزديکي 
رقابت ها موک��ول کرده ايم. در برخي رش��ته ها مثل تيراندازي 
هم به کس��ب مدال بسيار اميدوار هس��تيم، به نظرم ظرفيت 
م��دال آوري کاروان ايران در المپيک بالاس��ت و اميدواريم 
کاروان کشورمان نتيجه زحماتش را بگيرد. بايد دست به 
دست هم دهيم تا موفقيت بيشتر و مدال هاي خوشرنگ تر 
به دس��ت آوريم.« رئيس کميته ملي المپيک ادامه داد: 
»بايد صبر داشته باشيم. مدال آوري ورزشکاران ايران در 
هفته دوم بازي ها خواهد بود. بنابراين بايد منطقي باشيم 
و بدون عجله و هياهو پيش برويم، س��عي مي کنيم نياز 

فدراسيون  را در آستانه اعزام آنها فراهم کنيم.«

ميتوانيمبهنيمهنهاييالمپيكصعودکنيم
با خط خوردن ظريف، آرمين تشکري و شريفات از فهرست 16 نفره تيم ملي 

واليبال، رائول لوزانو مرحله دشوار آماده س��ازي تيم ملي براي حضور در 
رقابت هاي المپيک را با 13 بازيکن آغاز کرد، البته يک نفر از اين جمع نيز 
خط مي خورد تا ترکيب 12 نفره تيم اعلام شود. واليبال ايران با درخشش 
در آس��يا و ليگ جهاني حالا مدعي حضور روي سکوي المپيک هم است، 

اتفاقي که بسيار دشوار به نظر مي رسد اما از جوانان بلند بالاي ايران 
برمي آيد. اين مسئله را حتي خوان سيچلو، دستيار اول سرمربي 
تيم ملي نيز تأکيد مي کند. سيچلو مي گويد: »با توجه به شرايط 
موجود مي توانم بگويم تيم ملي ايران ظرفيت حضور در نيمه 
نهايي المپيک را دارد.« مربي تي��م ملي ادامه داد: »مطمئن 
هس��تم در زمان باقي مانده بازيکنان حتي از ش��رايط قبلي 
نيز بهتر مي شوند و تا المپيک به فرم ايده آل خود مي رسند. 
يکس��ري از جزئيات بايد در تيم و بازيکنان بهتر شود تا در 

نهايت بتوانيم با بهترين شرايط به مهم ترين ميدان بازي هاي 
تاريخ خود برويم اما  همانقدر که ش��انس حضور در رده هاي بالا را 

داريم، خطر حذف زودهنگام را هم احساس مي کنيم.«

فريدون حسن
   المپيك


